
Formandens beretning for Afdeling Engen 2024

Dette er bestyrelsens beretning for det 6r, der er giet. Perioden dekker maj 2023 ril maj 2024.

Jeg vil tillade mig at starte beretningen i det sorgelige omr6de.

Desverre havde afdelingen en kedeliB handelse den 17. november 2023.

Om natten opstod en brand pd Mariehoj, som blev opdaget tidligt pa morgenen af en anden beboer. Da

brandvesnet kom ind i lejligheden, fandt man desvarre beboeren dod af r@gforgiftning. Lejligheden har

siden da varet under opbygning. Den har varet strippet for alt og er blevet opbygget helt fra bunden og er
forhAbentlig snart klar til udlejning.
Afdelingen har ligeledes matte sige farvel til flere beboere, der er afgiet ved doden i lobet af eret.
De varmeste tanker til de efterladte familier, og alle de beboere, der var venner med de afdode.
Eret vere deres minde.

Bestyrelsen har andret sammensatning i lobet af eret. Allerforst en stor tak til bestyrelsen for det store

frivillige arbejde, der udfores. Det kan tage meget tid fra ens fritid. I bliver involveret og skal tage

beslutninger i rigtig mange forhold pe beboernes vegne. Der arbejdes lige fra regnskaber, drift, sociale

arrangementer og til beboerhenvendelser.
Der er rigtig mange gladelige og positive ting ved at arbejde i en bestyrelse, og det at kunne give noget

tilbage til fellesskabet.
Ner det er sagt, kan det ogs6 vare oretavernes holdeplads. lfungerer som en korkprop ivandet, I popper

hurtigt op til overfladen igen.

Kasper Emil valgte at udtrade af bestyrelsen ivalgperioden. Tak til dig for dine input, i den tid du var med.

Marlene var suppleant og kom ind i bestyrelsen som afloser for Kasper-Emil.

Marlene har vEret i bestyrelsen godt et halvt ar og er kommet rigtig godt fra start. Marlene har rigtig

mange gode input.
Ner en person kommer ind i bestyrelsen midt i en periode, er man altid p6 valg p6 det forstkommende
afdelingsmode, ellers er man valgt, for 2 5r af gangen.

Vi heber at lsenere iaften vil genvelge Marlene.
Claire er p6 valg i 6r, og har en stor kompetence indenfor blandt andet Okonomi, hvilket er et plus for
bestyrelsen. Vi hiber ligeledes pe genvalg til Claire.

Christina har valgt ikke at genopstille, hvilket gOr, at vi skal velge en ny person til bestyrelsen.

Christina har givet meget til bestyrelsen og har siddet med dagsordner og referater. Ligeledes har Christina

vare meget aktiv med alle arrangementerne i afdelingen. Hun har lovet at fortsatte med arbejdet omkring
dette selvom hun har valgt at forlade bestyrelsen.
Leon er ikke p5 valg. Han har siddet i mange 5r og kender arbejdet sardeles godt, samt hvilken rolle vi

spiller som bestyrelse. Undertegnede er ikke p6 valg i 6r. Der er dog en beboer, som har fremsat et
mistillidsvotum, personligt pE min person. Pi denne baggrund, vil der derfor pe afdelingsmodet her blive

lejlighed til at stemme om, hvorvidt jeg skal blive eller forlade bestyrelsen.

Der har ogsd i lObet af aret varet andringer p6 ejendomskontoret.
Tidligere ejendomsmester Daniel meldte sig syg sidst i 2023 og samarbe.idet med Daniel blev derfor
afsluttet lige f0r jul.
Ejendomsmesteren fra fallesdriften Slotsparken, Hardy Fauerskov, overtog rollen som vikar hen over julen

og januar 2024. oa samarbejdet fungerede rigtig godt, blev Hardy antaget og har ansvaret for Fallesdriften
Bykernen og Slotsparken.
Derudover gik tre medarbejdere pe pension efter sommerferien. Der er ikke tvivl om, at det har givet nogle

udfordringer, som blandt andet har kunne ses idet Br6nne omrede sidste 5r.



Nir der kommer nye medarbejdere, sker der ogsa, helt naturllgt andringer i den mede man strukturerer
sig og arbejder pe. lkke fordi der er noget galt med den mede, tingene har kort pe tidligere.
Der er sSledes blevet endret i medarbejderstaben. Der arbejdes pia den samlede teamindsats. Der er
andret p6 nogle processer, og der er sket en stor oprydning p5 kontor, varksteder og lager.

Hardy er i fuld gang med at satte sit prag pi teamet og forholdene. Det arbejde har en god indflydelse p5

driften, som giver en effektiv og sikker drlft. Det vil kunne ses i kontakten til ejendomskontoret,
beboerservice, ind- og udflytninger og de gronne omrSder. Ejendomskontoret er ikke i m5l endnu, men der
arbejdes mSlrettet pd opgaven.
En stor tak til Hardy og hans team.

I dagens Danmark er der store krav til driften og bestyrelsesarbejdet indenfor den almennyttige sektor. Der
er andret meget lovmassigt p5 den mide; man drifter, vedligeholder bygninger, p6 regnskabsforhold,
kommunaltilsyn og pA beboerdemokratiet.
Jeg vil derfor ogs6 rette en stor tak til DABS administration for at understotte ejendomsfunktionen og
bestyrelsen, for at vi kommer helskindet igennem.

Jeg har varet med i mange er indenfor den almennyttige sektor.
Jeg kan se en kempe udvikling fra det at vare en vicevart med et skrivebord og spisestue nede i

varmecentralen, til det effektive driftscenter vi har i dag.
Ligeledes fra et noget mere simpelt bestyrelsesa rbejde til st@rre krav vedrOrende det lovm€essige og
krav/Onsker fra beboerne. Det er spendende at vare en del af denne udvikling.

Kommunikation kan vere en svar ting. Bestyrelsen har feet nogle gode input omkring synlighed og
kommunikation fra bestyrelsen til beboerne. Selvom bestyrelsen kan have en oplevelse af, at der har varet
synlighed hidtil, kan det afvige fra den oplevelse, I som beboere har. Det har vi taget til os og vil
fremadrettet arbejde mere melrettet med synlighed.
Vi er ikke i mil, men I skal vide, at det er noget, vi har fokus p5.

Bestyrelsen har valgt, at Facebook ikke er bestyrelsens kommunikations platform. Nogle bruger Facebook,
andre g0r ikke, og nogle er slet ikke tilmeldt.
Derudover er der mange medlemmer i Facebookgruppen, som ikke lengere bor i afdelingen. Desverre har
vi ikke mulighed for at "sortere" igruppen, da vi grundet GDPR-loven ikke kan tilg6 beboerlister. Bl.a. derfor
vil referater ikke laengere vere at finde p5 Facebook.

Vi ved at der er mange holdninger til dette.
Men af ovennevnte 6rsager, har denne bestyrelse valgt ikke at bruge denne kommunikationsplatform. Vi
vil legge info omkring arrangementer, pi lige fod med andres beboers indleg. Derfor har vi til gengeld
besluttet nogle andre samlede tiltag. Referater fra bestyrelsesmOder vil som altid vare tilgangelige p5

hjemmesiden. https://www.dabbolis.dk/roedovre-almen nvttise-boligselskab/afdelingsoversigt/engen/
Referater vil desuden blive hangt pa begge vaskerier. Vi vil fremover tilsigte mere uddybende referater.
Af okonomiske hensyn bliver referater ikke omdelt i postkasserne, da kopiering og uddeling er en stor
omkostning. Pi denne mide sikrer vi, at referater kan tilg6s elektronisk og leses fysisk p6 vaskerierne.
Den forste tirsdag i hver m6ned, vil bestyrelsen holde Sbent hus i bestyrelseslokalet, hvor beboerne kan

komme personligt mellem 77 og 77 .30.
Bestyrelsen kan kontaktes pa mail: bestvrelse.engen@gmail.com
Bestyrelsen vil ogs6 pr6ve at udsendelse nyhedsbreve hver tredje m6ned.

Ner disse tiltag er taget omkring kommunikation, er vi ogs6 klar over at vi ikke kan gore alle tilfredse. Nogen
vil have informationen pi en anden mide. Det er et valg denne bestyrelse har valgt at arbejde efter.



lforbindelse med branden erfarede bestyrelsen, at den ber0rte beboer, desvarre ikke havde en r6galarm.
Om den kunne have reddet hendes liv, fir vi desvarre aldrig opklaret. Derimod blev overboen vakket af
sin alarm, da hele hans lejlighed var fuldstandigt fyldt med r0g.
Dette har uundgaeligt medfort uhyggelige tanker om, at branden kunne havde udviklet sig til flere
lejligheder og dermed flere dOdsfald. Bestyrelsen besluttede derfor at der skulle indkobes rogalarmer, sa vi
kunne sikre os, at alle havde mulighed for en alarm samt mulighed for at fe den installeret.
I den forbindelse fik vi kontakt til DAB'S fallesskabsgruppe, som havde et projekt p6 tegnebrattet.
Pilotprojektet fik navnet "Stjernenabo".
Tanken bag er at gore det muligt for beboere med behov for h.ialp, at kontakte andre beboere med

overskud og mulighed for at give en hjelpende h6nd. Hjalpen kan f.eks. vare at sette rOgalarmen op, et
billede eller lignende. Det kunne ogs6 vare at lase og forstS et brev eller hente nogle varer i

supermarkedet. Og meget andet, det er kun fantasien der setter grenser.
Der blev afholdt et informationsmode i januar og 22 beboere meldte sig til korpset af hjelpere med det
samme. Der er uddelt en oversigt over alle de gode og hjelpende mennesker. Har man forlagt sedlen, er
man velkommen til at kontakte bestyrelsen.
Det er dejligt at se den store medmenneskelighed, der er blandt beboerne.
Stor tak og ros herfra.

Ligeledes er der forskellige fallesskaber i afdelingen. Grupper, der mOdes og er falles om at lave mad,

hygge sig, passe krydderurterne pi promenaden, g5r tur med hunden, spille petanque og modes i

seniorgruppen.
Alle er velkommen til at deltage eller vaere med til at starte nogle fellesskaber op. Det er dejligt at se den

energi og lyst til at vare sammen om noget. FA nogle venner blandt beboerne og dyrke nogle interesser.

Undersogelser viser, at der er stor ensomhed blandt befolkningen i Danmark, derfor er disse frivillige
fallesskaber s6 vigtige.

Stor tak til alle, der er en del af dette spirende fallesskab. Afdeling Engen skal vare et dejligt sted at bo i,

hvor vi passer p6 hinanden.

selskabslokalet har f6et et facelift. Lokalets indretning bar preg af over 26 6rs brug. Der har selvfolgelig

varet malet og slebet gulve hen over 6rene, men den store renovering har vi ikke kunnet etablere af

Okonomiske hensyn. Problemet var, at der ikke lengere var siddepladser til 70 personer. Bordene var tunge
at flytte rundt med, mange stole var g6et i stykker og servicen var stykket sammen af mange forskellige
varianter. Skulle man dakke op til en fest, var det en blandet fornojelse, og der var ikke siddepladser til
alle. Som I kan se, er der nu kommet lette mobler og siddepladser til 70 personer, der er blevet malet, lagt

klikgulv i matchende farver, og nu ogsd service til 70 personer. Der er kommet et nyt anleg, se vi samtidig
kan bruge mikrofoner der virker. Vi er ikke helt i m6l endnu, da vi mangler at satte info op. Blandt andet

omkring anlagget og service-placering i k0kkenet.
Man kan mdske undre sig over, hvorfor skal vi valge at bruge penge p6 det. svaret er, at da vi nu har et
selskabslokale, man kan leje, er det ogsi bestyrelsens holdning, at forholdene skal vare iorden.

Vi fik udskiftet vandror pe Mariehoj for nogle ar siden. Der blev blandt andet etableret nogle cirkulationsror
i stedet for el-opvarmede vandror. I den forbindelse blev der installeret nogle bronde i omredet, hvor
rOrene gir igennem og hvor der er forskellige ventiler.
Radgiver og entreprenoren valgte en metode og materialer, som giver halvlunken vand i brondene og stor
belastning pe ventiler mv. Der har varet forskellige underso8elser af forholdene og m0der mellem de

forskellige parter, for at finde en holdbar losning, samt afgore, hvem der skal betale.
R6dgiver og entrepren@r har ikke kunnet blive enig. Vi som ejer, kan ikke acceptere at have betalt og feet
leveret noget, som ikke er i orden. Situationen er endt i en voldgiftssag som stadig er under proces. Hvor

den ender er p5 nuvarende tidspunkt uvist.



Rorprojektet pe Rodovrevej er i fuld gang. Det gledelige er, at de nok bliver fardige til sommer i stedet for
september. Meget af arbejdet itagrum og ivarmecentralen er ferdigt, og ca. halvdelen af lejlighederne er
fardige. RSdgiveren og det firma, der har entreprisen, g0r et rigtig flot stykke arbejde. De ved, at de
arbejder ifolks private hjem og med de pavirkninger, det har for beboerne. De forstar at tage hensyn til
beboernes private hjem og retter ind, hvis der opstir uheldige forhold. De er meget fleksible og er
losningsorienteret for de forhold, der kan opst6 i et projekt af den slags. De arbejder til tider under meget

trange forhold itagrum og skakter. Alt dette uden at de har regningsblokken fremme hver gang, der opst6r
noget uforudset. Hvilket de i princippet har ret til.
Jeg har et par gange varet inviteret med rundt nogle i omridet og har set arbejdet med egne ojne.
Ligeledes har ieg varet med til et byggemode og hort hvorledes de styrer hele processen. Jeg me sige at de
udforer et pant stykke arbejde. Jeg har snakket med nogle beboere, der har haft besog.
Jeg sporer en stor tilfredshed, ogsS hos de beboere der lige havde faet etableret nye kokkener.
Ner det se er sagt, har der ogsl varet bump pii vejen. Projektet starter med at r6dgiveren gennemgdr
bygningerne og et udsnit af lejlighederne. Han udarbejder en grov plan og et budget.
Vi afholdt et afdelingsmode i marts 2023 og beboerne godkendte start af projekt. Efterafdelingsmodet gik

selve detailplanleegningen i gang. Nogle forhold kom frem, som ikke kunne vare set i grov planlegningen.
Ligeledes blev der tilfojet nogle ting, som var helt oplagt ogse at etablere, nar vi skulle i gang med se stort
et projekt. lkke mindst, er priserne ikke faldet fra starten af 2023, men desverre steget. Det har stor
betydning for det samlet projekt.
Projektet blev sendt i udbud. Det endte med at 2 entrepren@rer kunne lofte opgaven. Da der har varet
kritik af processen, har juristerne efterfolgende tjekket, at alle regler er overholdt.
Ner et projekt afuiger prismEssigt fra det, som beboerne pe afdelingsmodet har besluttet, skal der
indkaldes til et nyt afdelingsmode. Den 22. januar ZO24 blev der derfor afholdt et nyt afdelingsmode, hvor
projektet blev godkendt med et stort flertal.
Heldigvis kunne entreprenoren starte i overensstemmelse med den fOrste tidsplan.
Fra vi holder forste afdelingsmode i marts 2023 til andet afdelingsmode i januar 2024, har DAB og
bestyrelsen ikke varet gode nok til at informere beboerne om status pe projektet. Ligeledes var der i januar
2024, ved projekt start, for mange ubesvarede sporgsm6l fra beboerne pA ROdovrevej.
Efter tilbagemeldinger, mails fra beboerne og de mange besog i skurvognen hos radgiveren, besluttede vi at
16dgiveren skulle udarbejde en informationsskrivelse om de forskellige forhold i etableringen hos
beboerne.
Ligeledes skulle rAdgiver og entreprenOren informere og besoge de enkelte beboere specifikt undervejs,
inden udskiftningen hos den enkelte beboere blev pEbegyndt.

Ser vi tilbage pe start, har vi lart at kommunikation er en vigtig faktor i et sadant projekt.

Budget for 2024-2025 skal til godkendelse senere i aften. Bestyrelsen har i samarbejde med DABS

okonomimedarbejdere og driftschef haft mange overvejelser og hovedbrud. I erkendelse af, at vi fer en
huslejestigning pA rorprojektet, 16 det os meget p5 sinde ikke at lade huslejen stige med det belob, som
forste budgetopleg lagde op til. Det har veeret svert at fa enderne til at nd sammen, men vi har varet inde
og se pe alle delomreder om vi kunne skrue pd tallene. Der er desvarre en generel prisstigning i hele
samfundet pa alle omrader. Det galder lOnninger, materialer og ydelser.
Det har varet krevende og det resulterede ogse i, at vi fOrst var fardige dagen for, det skulle kopieres og
deles ud. Vi legger op til 1,31% stigning, hvilket ogse er under prisindekset. Vi kan ikke forsvare at presse

citronen mere end vi har gjort.
Vl h6ber I kan acceptere det senere i aften. Bestyrelsen ster samlet bag oplagget.

Med disse ord vil jeg slutte beretningen og takke .ier for jeres opmarksomhed.


